
 

Skolebestyrelsesmøde på Thurø Skole 
22. august 2023 kl. 17.00 - 19.00 

 

 

Referat 

 

Afbud: Jens Teglers 

  

1. Godkendelse af referat fra sidste møde 

Der var en enkelt rettelse til referatet. René ændrer denne og Rie udsender endeligt 

referat fra bestyrelsesmødet 15.6. (sammen med referat fra dette bestyrelsesmøde), 

hvorefter referatet fra den 15.6. betragtes som godkendt   

 

 

2. Præsentation og konstituering af den nye bestyrelse 

Valg af forperson og næstforperson. 

 

Anne har nu siddet som forperson i et år. Anne sagde ja til at være forperson under 

forudsætning af at opgaven ikke bare lå hos forpersonen, men at hele bestyrelsen 

bakkede op i forhold til opgaveløsning. Noget som Anne har oplevet at bestyrelse har 

levet op til.  

 

Lise Høgsberg-Davidsen har været suppleant og er nu trådt ind i skolebestyrelsen for 

Martin Horsbøl Gregersen, som er trådt ud, da han ikke længere har børn på Thurø 

Skole. Lise er mor til Jens på 2. årgang og Lydia på 0. årgang og har et barn mere på 

vej til Thurø Skole. Lise har en bred erfaring og stiller sig til rådighed i skolebestyrelsen. 

Lise er indstillet på at være forperson med afsæt i et godt og bredt samarbejde, hvor 

hele bestyrelsen er involveret.   

 

Lise Høgsberg-Davidsen blev valgt som forperson og Anne Bang-Olsen som 

næstforperson. 

 

Den nuværende forretningsorden sendes ud til bestyrelsen inden kommende 

bestyrelsesmøde med henblik på revidering.  

 

 

3. Forældremøder datoer – forældrerepræsentanter 

Fordeling af forældrerepræsentanter til forældremøderne: 

 

0. årgang  28/9   kl. 16.30-18.00  (Rie + Signe) 

1. årgang  7/9    kl. 16.30-18.30  (Rie + Sahra) 

2. årgang  5/9    kl. 16.30-18.30  (Rie + Maria) 

3. årgang  6/9    kl. 16.30-18.30  (Rie + Sahra) 

4. årgang  5/10   kl. 16.30-18.30  (René + Anne) 

5. årgang   14/9   kl. 17.00-19.00  (René + Jens) 

6. årgang  31/8   kl. 17.00-18.30  (René + Jens) 

 

Anne udarbejder en kort årsberetning, som kan bruges som udgangspunkt til 

forældremøderne i forhold til hvad det enkelte bestyrelsesmedlem kan sige. Det vil  

bl.a. fremgå hvad bestyrelsen vil arbejde med i kommende skoleår, fx definering af 

forældrerådets rolle, og hvad vi har arbejdet med i det forgangne år.  

 

Anne kigger også i håndbogen vedr. bestyrelsens rolle og sender lidt inspiration ud i 

forhold til hvad man kan snakke om. 

 

Der er sat 5 – 10 minutter af til bestyrelsen på forældremødet.  



 
4. Budget 2024 

Gennemgang af sparekatalog sendt i høring 17/8 - 31/8 2023  

Udarbejdelse af høringssvar til BUU (Børne og Unge udvalget) 

 

Anne indledte drøftelsen og understregede, at der er tale om store besparelser. Anne 

oplyste at der allerede er kommunikation i gang på tværs af skolebestyrelser i 

kommunen og at der muligvis kan komme input derfra, som kan anvendes i 

høringssvaret.  

 

Bestyrelsen drøftede sparekataloget og de enkelte punkter i dette. Rie havde på 

forhånd på ledelsens vegne udarbejdet et oplæg, som bestyrelsen kan tage 

udgangspunkt i ved udarbejdelse af høringssvar, hvilket bestyrelsen kvitterede for.  

 

Især tre punkter havde særlig bevågenhed og interesse for skolebestyrelsen (punkt 18, 

21 og 22), hvorfor bestyrelsen ønsker at arbejde videre med høringssvarene her.  

 

Input vedr. punkt 18 (idrætsskole) 

• Det er vigtigt at understøtte børnenes trivslen i hverdagen. 

• Hellere god trivsel og sunde børn, end kortere dage.  

• Forskning dokumenterer at fællesskaber, idræt, bevægelse etc. understøtter god 

trivsel blandt børn (dette som en velkommen modpol til brug af skærme) 

• Idrætsskolerne øger tilslutningen til foreningslivet og understøtter dermed de 

vigtige fællesskaber 

• I Coronatiden, da vi havde korte skoledage, så vi større overskud hos børnene 

• Hellere en varieret lang skoledag end en kort skoledag med lidt bevægelse og 

variation 

• Det er ikke alle elever der profiterer af meget idræt – især ikke hvis det er 

fokuseret på boldspil 

• En reduktion af idrætsskolerne med 2 timer fremfor 4 timer således at eleverne 

fremover har 4 lektioners idræt om ugen i stedet for 6 lektioner? 

 

Input vedr. punkt 21 (PPR) 

• Skolebestyrelsen finder udkastet til høringssvar fra ledelsen velformuleret og 

dækkende 

 

Input vedr. punkt 22 (skolestruktur): 

• Skolebestyrelsen ser med bekymring på besparelsen og de mulige afledte 

konsekvenser heraf. Bestyrelsen ønsker at tage udgangspunkt i Ries oplæg og 

kommunikerer efterfølgende sammen med hinanden skriftligt med henblik på at 

udarbejde endeligt høringssvar. 

 

BESLUTNING: 

Rie sender sit oplæg rundt til bestyrelsen til videre forarbejdning sammen med referat 

af dagens møde. Bestyrelsesmedlemmerne kommunikerer efterfølgende sammen på 

skrift. Der skrives kommentarer til teksten (enten i mailen eller i med en individuel 

farve i dokumentet). Fordele og ulemper belystes – men det er vigtigt at bestyrelsen 

tager stilling og at bestyrelsens holdning fremgår tydeligt. Anne starter mailtråden op 

og Signe samler trådene og skriver det endelige høringssvar rent. Høringssvaret sendes 

til Rie senest den 30. august 2023, da Rie skal indsende svaret fra Thurø Skole senest 

den 31. august 2023.  

 

 

5. Årshjul for skolebestyrelsen (bilag) 

Fordeling af arbejdet med principper og andet hen over året. 

 

Skolebestyrelsen har tidligere taget stilling til i hvilken rækkefølge og hvornår 

kommende principper skal behandles. Dette fremgår forventeligt at et tidligere referat, 

som findes frem inden næste skolebestyrelsesmøde med henblik på udarbejdelse af 



 
årshjul for skolebestyrelsens arbejde.  

Lise og Rie mødes og laver dagsorden inden næste møde og Anne stiller sig til rådighed 

til at deltage i et overlap, hvis dette vurderes at give mening.  

 

 

6. Nyt fra Thurø Skole 

Nyt skoleår er skudt godt i gang  

Vi har udover 2 børnehaveklasseledere også ansat to pædagoger på skolen. 

 

 

7. Nyt fra Svendborg Kommune 

Budget 2024 er det der fylder pt. 

 

 

8. Eventuelt 

 

 

 

Datoer for kommende skolebestyrelsesmøder i 2023-24, kl. 17.00 - 19.00 

Der afholdes samrådsmøde med BUU-udvalget på Thurø Skole den 12. oktober 2023 kl. 18.30 

– 19.30, hvorfor der udover de allerede fastlagte bestyrelsesmøder indlægges et ekstra møde 

denne dag. Vi mødes som udgangspunkt en time før samrådsmødet – altså kl. 17.30 og vi 

sætter tid af i kalenderen, så vi vil kunne mødes kort efterfølgende i tilfælde af behov for 

opsamling. Vi slutter af senest kl. 20.00. Der vil blive serveret en sandwich før eller under 

samrådsmødet. 

 

Datoer for kommende bestyrelsesmøder: 

20/09, 12/10 (17.30 – 20.00), 02/11, 11/12*, 16/01, 28/02, 21/03, 17/04, 22/5 og 11/06* 

 

 

Datoer for kommende dialogmøder: 

28. august 2023:  Ditte og Anne deltager sammen med Rie. 

11. oktober 2023: Sahra (og måske Jens) deltager sammen med Rie. 

30. november 2023: Lise deltager sammen med Rie 

 

 

 

 

Referent René 

 

 

 


